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CDA-FRACTIE  HOOGHEEMRAADSCHAP HO LLANDS NOORDERKWARTIER  

 
Het CDA-rapport “Zij aan zij”  inspireert met een wenkend  

perspectief van Nederlanders die samen de 
uitdagingen van deze tijd aangaan en die er 
samen de schouders onder zetten, zoals we dat 
altijd hebben gedaan. Niet tegenover elkaar, maar 
zij aan zij en rekening houdend met elkaar. De 
publicatie van “Zij aan zij” was nog voordat de 
coronacrisis Nederland ontwrichtte, scholen, 
horecagelegenheden en sportscholen werden  

gesloten en iedereen werd verzocht om binnen te blijven om de 
verspreiding van het virus te beperken. Inmiddels heeft de premier 
opgeroepen om een beetje op elkaar te letten. Ook worden 
momenteel massaal diverse initiatieven opgestart om anderen te 
helpen. Samen moeten we de schouders eronder zetten om 
Nederland door deze crisis te loodsen …………. Zij aan zij!!! 
 
Met dit kwartaalbericht wil de CDA-fractie van HHNK laten weten 
dat ook wij aan u denken. Wij wensen u het allerbeste toe. Zorg 
goed voor uzelf en uw naasten. Houd rekening met elkaar.  
En ….. blijf op 1,5 meter afstand. Ook wij willen langs deze weg 
onze dankbaarheid uiten aan de medewerkers in de zorg en in de 
overige vitale beroepen. Daarnaast willen wij met dit 
kwartaalbericht u toch ook nog even op de hoogte brengen van 
een viertal inhoudelijke zaken die betrekking hebben op het werk 
van de CDA-fractie van HHNK. Allereerst kunt u lezen hoe het 
waterschap blijft functioneren in deze crisistijd. Vervolgens kan 
worden gemeld dat er een oplossing is gevonden voor de 
strandpaviljoens in Castricum. Daarna wordt ingegaan op de 
vragen die de CDA-fractie heeft gesteld over klimaatadaptatie. Tot 
slot kunt u lezen dat de CDA-fractie het belangrijk vindt dat er ook 
in de toekomst goede subsidiemogelijkheden blijven voor 
agrariërs om te kunnen blijven investeren in maatregelen die ook 
daadwerkelijk een bijdrage leveren aan het verbeteren van de 
waterhuishouding. 
 
Frank Frowijn 
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Het zijn bijzondere tijden, nu Nederland en de rest van de wereld 
worden getroffen door het coronavirus. De Rijksoverheid heeft tal van 
maatregelen afgekondigd om het virus zoveel mogelijk in te dammen 
en onderlinge besmetting te voorkomen. Ook het 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier (HHNK) volgt deze 
maatregelen zorgvuldig op. 
 
Medewerkers van het waterschap werken thuis met uitzondering van 
de degenen die zijn betrokken bij de crisisbeheersing, operationele 
medewerkers op de rioolwaterzuiveringen en de werknemers die 
belast zijn met inspecties, toezicht- en onderhoudswerkzaamheden. 
Zo is de continuïteit van de cruciale bedrijfsprocessen gegarandeerd 
en houdt het waterschap het peil-, watersysteem- en zuiveringsbeheer 
op orde. Ook worden maatregelen getroffen voor het geval de crisis 
lang zou gaan duren. Daarnaast zijn vergaderingen van het Algemeen 
Bestuur van het waterschap uitgesteld en wordt vanaf mei ingezet op 
online bijeenkomsten om het Algemeen Bestuur toch te kunnen blijven 
informeren en besluiten te kunnen laten nemen. Het Dagelijks Bestuur 
vergadert wekelijks via videobellen. Ook de fractie van het CDA-HHNK 
vergadert voorlopig via videobellen. De brede-fractievergadering die 
voor medio dit jaar stond gepland zal dan ook geen doorgang kunnen 
vinden. 
 
Verder vielen er recent nog twee corona-berichten op in de media, die 
we graag nog even onder de aandacht brengen. In de eerste plaats 
viel te lezen dat het coronavirus ook was aangetroffen in het 
afvalwater van een rioolwaterzuivering, met gelijk het geruststellende 
bericht van het RIVM dat dit niet leidt tot een verhoogd risico op 
besmettingen. 
 
Zie ook: 
https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20200409_71989027/kun
-je-wel-zwemmen-in-buitenwater-nu-er-restjes-coronavirus-in-het-
rioolwater-zitten?utm_source=google&utm_medium=organic  
 

In de tweede plaats werd bij de rioolwaterzuiveringen 
geconstateerd dat het thuiswerken van Nederland er ook toe 
heeft geleid dat er veel meer hygiënedoekjes worden 
doorgespoeld door het toilet. Dit verstopt het riool en verstoort 
het rioolwaterzuiveringsproces. Daarom is er ook in de media op 
aangedrongen om deze doekjes niet door het toilet te spoelen, 
maar weg te gooien in de prullenbak! We geven deze oproep 
hierbij graag door! 
 
De CDA-fractie van HHNK heeft vertrouwen in de corona-
aanpak van ons waterschap. De fractieleden Petra van Ollefen 
en Frank Frowijn, het steunfractielid Frits Brouwer en de fractie-
ondersteuners Hedwig Komproe en Danny Zwart zullen (op 
afstand!) blijven bewaken dat HHNK de goede dingen blijft doen 
en de dingen goed blijft doen. Sinds 1 januari doet de fractie dit 
trouwens zonder Mirjam Rijswijk-Swaalf die vanwege  

persoonlijke redenen haar werkzaamheden voor het CDA-HHNK heeft 
beëindigd. We bedanken Mirjam voor haar inzet in het afgelopen 
(verkiezings)jaar. 
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   3 Akkoord strandpaviljoens Castricum 

 
In Castricum is al jaren discussie over de locatie van de strandpaviljoens. 
Er is eigenlijk meer vrije ruimte nodig tussen de paviljoens, middels zee- en 
een zijwaartse verplaatsing ervan. De duinen kunnen dan weer verder 
aangroeien door het stuifzand dat zo achter de paviljoens kan komen. Dit is 
van belang vanwege de kustveiligheid. Het CDA in HHNK zet volop in op 
waterveiligheid. Het CDA heeft zich de afgelopen jaren echter ook hard 
gemaakt voor de belangen van de exploitanten van de strandpaviljoens die 
in Castricum hun brood verdienen. Het CDA heeft daarbij steeds 
aangedrongen op (maatwerk)oplossingen die recht doen aan de 
kustveiligheid én de economische belangen. De CDA-fractie in HHNK is 
dan ook blij dat het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier, de 
gemeente Castricum en de exploitanten van de paviljoens op het strand 
van Castricum onlangs een akkoord bereikt hebben over de verplaatsing 
van de vier jaarrondpaviljoens waar alle partijen zich in kunnen vinden. 

Volgens het akkoord krijgen de exploitanten per 1 maart 2020 een 
watervergunning voor tien jaar op voorwaarde dat de vier paviljoens uiterlijk 
in maart 2021 zijn verplaatst. De twee buitenste paviljoens verschuiven dan 
een flink stuk richting zee. De twee binnenste paviljoens verschuiven ook 
enkele meters richting zee - tot aan de aanwezige datakabels - en gaan 
daarnaast ook omhoog om zo zandverstuiving onder de paviljoens door 
mogelijk te maken. Het hoogheemraadschap zal de komende jaren de 
ontwikkeling van de verstuiving rondom de paviljoens nauwlettend 
monitoren. Over vijf jaar wordt de situatie opnieuw beoordeeld door HHNK.  

Het CDA-HHNK, het CDA-NH en het CDA-Castricum hebben de  
afgelopen jaren gezamenlijk opgetrokken om bij te dragen aan een 
oplossing voor de problematiek waarbij rekening werd gehouden met alle  

belangen. Het CDA-Castricum had de huidige situatie op de 
maar 250 meter strand, het liefst in stand had gehouden, aldus 
Martijn van Leeuwen van het CDA-Castricum. Martin van 
Leeuwen: “Toch zijn we tevreden dat de vier paviljoens 
kunnen worden behouden en er een kansrijke oplossing is 
gevonden voor het sportpaviljoen Sports at Sea. De manier 
waarop de paviljoens worden uitgebaat, past bij de manier 
waarop Castricum haar inwoners en gasten van het strand wil 
laten genieten. Het aangezicht van ons strand zal door het 
akkoord wel veranderen. Dit knelt, maar we houden hoop op 
een mooie uitwerking. Door duidelijk vertegenwoordigd te zijn 
bij de gemeente, waterschap en provincie hebben we als CDA 
voor duidelijke doorbraken indit jarenlang lopende dossier 
gezorgd. Daar is het CDA-Castricum in ieder geval van 
overtuigd. Hier moeten we trots op zijn!”. 
 

Het CDA-NH is ook blij dat er eindelijk een oplossing is gevonden. Wilma 
van Andel van de Noord-Hollandse CDA-fractie: “Voor het CDA-NH was 
het belangrijk dat de paviljoens niet twee keer verplaatst hoefden te 
worden, waar eerder nog sprake van was. Het CDA-NH prijst het 
waterschap dat er meegedacht is over een oplossing. Tot slot hoopt het 
CDA-NH dat het onderkomen van de surfclub Sports at Sea ook snel 
binnen de jaarrondzone komt te vallen.” 

Het CDA-HHNK heeft bij het uitbrengen van dit kwartaalbericht wel 
vernomen dat de tevredenheid over het eerder bereikte akkoord momenteel 
wordt overschaduwd door de gevolgen van de coronacrisis voor de 
financiële positie van de strandondernemers. Het bereikte akkoord komt 
zelfs onder druk te staan bij een verdere verslechtering van de financiële 
positie van de strandexploitanten. In een brief aan burgemeester en 
wethouders van Castricum hebben de strandpaviljoenhouders daarom de 
noodklok geluid en een dringend beroep gedaan om direct financiële hulp 
aan hen te verlenen. 

Watervergunning voor  

tien jaar 
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In het vorige kwartaalbericht stond al vermeld dat we als CDA-fractie schriftelijke vragen 
hadden gesteld over de betekenis van de nieuwe, samenhangende set 
neerslagstatistiekproducten die door onderzoeksorganisatie STOWA zijn gepresenteerd. Deze 
zijn namelijk van groot belang voor het bepalen van de extreme neerslaghoeveelheden in het 
HHNK-beheergebied. En deze zijn volgens de CDA-fractie weer essentieel voor de 
waterbeheertaak van HHNK in de komende jaren, zowel voor het operationele waterbeheer als 
voor de te nemen maatregelen in het kader van klimaatadaptatie. Dit is ook één van de 
hoofdpunten uit het CDA-HHNK-verkiezingsprogramma! 

Het College van Dijkgraaf en 
Hoogheemraden (D&H) was het in 
zijn antwoord op onze vragen 
gelukkig helemaal met ons eens dat 
deze nieuwe statistieken van het 
grootste belang zijn voor de taken 
van HHNK. D&H vond vooral het feit 
dat de extremen in de neerslag meer 
toenemen dan de gemiddelden, het 
meest in het oog springen. In meer 
detail, wijken de nieuwe statistieken 
t.o.v. de huidige, vooral af voor 
neerslagduren van meer dan 24 uur, 
waar de extremen tot 25% hoger 
zijn! 
 
Deze cijfers vormen de basis voor de 
watersysteemstudies van HHNK; het 
valt dus te verwachten dat - zonder 
verdere ingrepen - op veel plaatsen 
de overlast door plasvorming en  
inundaties zal toenemen. Maar vooral - schrijft D&H - worden de overlast-oppervlakken groter; 
dus grotere gebieden in Noord-Holland krijgen wateroverlast bij langdurige (cluster)buien.  
 
Door ons gevraagd naar de hierdoor benodigde extra capaciteit van boezems en gemalen en 
de financiële gevolgen daarvan, antwoordt D&H dat de gevolgen nog niet goed te overzien 
zijn. Een studie daarnaar maakt momenteel onderdeel uit van het zgn. Overgangsprogramma 
Wateropgave. Deze studie moet vooral leiden tot het vergroten en verbeteren van de flexibele 
besturing van het totale systeem (dus: boezem en polders). D&H geeft tenslotte aan, dit jaar in 
gesprek te gaan met de fracties over de Beleidsvisie Wateroverlastbestrijding en daarbij 
behorende onderdelen van het klimaatadaptatieprogramma.  

We blijven dit alles als CDA-fractie uiteraard nauwkeurig volgen; het betreft niet voor niets de 
eerste kerntaak van een waterschap! 

4 Antwoord op CDA-vragen over verwachte toename  
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De LTO-Noord, de agrarische collectieven, de provincie en de waterbeheerders 
in Noord-Holland hebben op initiatief van HHNK in 2017 het programma 
”Samenwerken aan Bodem & Water” in het leven geroepen waarmee wordt 
gewerkt aan: (a) het creëren van meer waterbewustzijn in de agrarische sector, 
(b) het verbeteren van 
water- en bodemkwaliteit 
en (c) het tegengaan van 
verdroging, verzilting en 
wateroverlast op agrarisch 
grondgebied. Agrariërs 
kunnen subsidie ontvangen 
voor bovenwettelijke  
investeringsmaatregelen die bijdragen aan deze doelstellingen. De 
subsidieregeling – ook wel “het landbouwportaal” genaamd - is zo populair dat 
medio 2019 het subsidiebudget voor dat jaar al was uitgeput zodat 
subsidiebudgetten moesten worden aangesproken die eigenlijk gereserveerd 
waren voor de jaren daarna. 

Het CDA-HHNK onderschrijft nog altijd het belang van het programma 
“Samenwerken aan Bodem & Water”. Ook is het CDA blij met de financiële 
ondersteuning van agrariërs die met bovenwettelijke maatregelen hun bijdrage 
willen leveren aan een verbetering van de waterhuishouding. De bodem van de 
subsidiepot komt echter in zicht. Daarom heeft het CDA-HHNK al eerder 
aangegeven dat de resterende middelen zo effectief mogelijk zouden moeten 
worden ingezet. Dit heeft geleid tot het schrappen van enkele maatregelen die 
ook door de agrarische collectieven als weinig effectief werden beoordeeld. 
Sindsdien wordt bijvoorbeeld de aanschaf van nieuwe brede trekkerbanden niet 
meer gesubsidieerd. 

Het CDA-HHNK is in de basis ook voorstander van het continueren van het 
subsidieprogramma. Wel is het volgens het CDA daarbij van belang dat alleen 
bewezen effectieve maatregelen worden gesubsidieerd. Anders zouden zeer 
gemotiveerde agrariërs mogelijk achter het net kunnen vissen als de 
subsidiegelden al zijn uitgedeeld ten behoeve van minder effectieve 
maatregelen. Ook voor het verkrijgen van voldoende steun voor een nieuw 
subsidieprogramma bij andere partijen in het Algemeen Bestuur van HHNK is 
het belangrijk dat wordt gefocust op de effectieve maatregelen. Bovendien is 
het één van de kerntaken van het Algemeen Bestuur om te controleren of de 
subsidiegelden goed worden besteed. Daarom heeft de CDA-fractie samen met 
de WN-fractie schriftelijke vragen gesteld over het continueren van het 
landbouwsubsidieportaal mede in relatie tot effectiviteit van maatregelen. Ook 
heeft de CDA-fractie aandacht gevraagd voor zo min mogelijk overhead bij de 
uitvoering van deze subsidieregeling zodat zoveel mogelijk geld beschikbaar is 
voor juist die agrariërs die met bovenwettelijke investeringsmaatregelen willen 
bijdragen aan de verbetering van de waterhuishouding. 

Uit de antwoorden die wij hebben gekregen op onze vragen kwam duidelijk 
naar voren dat er steeds verder wordt getrechterd. Als de subsidieregeling een 
vervolg krijgt zal daarin tot geruststelling van het CDA nog meer de focus liggen 
op de effectiviteit van de te subsidiëren maatregelen. Al met al is en blijft het 
CDA blij met de financiële ondersteuning van agrariërs die hun bijdrage willen 
leveren aan de verbetering van de waterhuishouding. 

circa 100.000 ton slib 
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Contactadres van de CDA-fractie van HHNK 
 
Fractiesecretariaat:  

Frank Frowijn 
E-mail frowijn.cda@gmail.com 
Tel. 06-10055631 

 
 
Website: https://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier/ 
Facebook: https://www.facebook.com/waterschapcdahhnk/ 
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